
Svatyně
pod větvemi:

ochranná zóna
i místo k meditaci

Urgentní telefonní číslo Městské policie Hrabůvka  596 712 293, také lze volat 156
(obě telefonní čísla fungují 24 hodin denně)

! volat při páchání jakékoliv trestné činnosti  ! v případě pohybu podezřelých osob

STARÁ BĚLÁ

OHLASY OBECNÉ A OBECNÍ ČÍSLO 7-8 ČERVENEC-SRPEN 2015  ZDARMA • • • 

 Stará Bělá bude mít první kruhový 

objezd – po prázdninách se v něj pro-

mění křižovatka u starobělské Soko-

lovny. Stavební práce začnou v září 

a trvat by měly dva až tři týdny. „Uza-

vírka nutná nebude, vše by se mělo 

odehrávat za provozu, řidiče čeká 

pouze částečné dopravní omezení,“ 

uklidňuje starosta Mojmír Krejčíček. 

„Smyslem je, aby se místo stalo pře-

hlednějším. Pro Běláky, kteří jej zna-

jí, je to brnkačka, ale cizí řidiči nevě-

dí, jak se správně řadit a kudy odbo-

čovat. Jde nám o zklidnění dopravy, 

zlepšení výhledu,“ dodává.

 Celá úprava křížení ulic Mitrovic-

ké a Junácké se dělí na tři dílčí stav-

by: vlastní okružní křižovatku, osvět-

lení a odstavnou plochu pro řeznictví 

Adolfa Šé. „V rámci stavby okružní 

křižovatky bude potřeba nalepit 

    Švýcarský sbor MOLTO CANTABILE
se představil ve Staré Bělé

Křižovatka se v září změní v rondel

obrubníky, upravit vnitřní ostrůvek 

a tak podobně. Tahle část bude stát 

1 030 000 korun,“ říká Krejčíček.

 Nad rondelem a v jeho těsné blíz-

kosti přibude pět nových světel. 

„Také budou svítit jinou barvou,“ do-

plňuje starosta s tím, že rozšíření ve-

řejného osvětlení vyjde na 200 tisíc 

korun. A stejná částka bude potřeba 

na odstavnou plochu před domem 

řezníka Adolfa Šé, který o její vybu-

dování požádal. „Tak aby tam mohla 

parkovat zásobovací auta. V tuto 

chvíli parkují při vykládání zboží 

v křižovatce a to je špatně. Parko-

vací plocha bude vyhrazená vylože-

ně pro tato auta, nebude veřejná,“ 

upřesňuje Mojmír Krejčíček, který 

věří, že všechny práce poběží sou-

časně.

Pokračování na straně 2
Z klasické křižovatky bude malý kruhový objezdZ klasické křižovatky bude malý kruhový objezdZ klasické křižovatky bude malý kruhový objezd

 Na začátku byl nápad, myšlenka. 

A taky slovo – zmínila se o něm v pra-

vý čas na pravém místě.

 Marie Knápková viděla před lety 

při turistice v Beskydech svatý obrá-

zek, vitrínku upevněnou v lese 

na stromě. Učaroval jí. Uvědomila si, 

že by něco podobného taky ráda 

někde umístila: „Že bych chtěla, 

aby tady po mně něco takového 

zůstalo,“ vysvětluje.

Pokračování na straně 9Více na straně 7
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Dokončení z titulní strany

 Stará Bělá dostala na celou stavbu 

milionovou dotaci z Moravskoslez-

ského kraje. Zbytek peněz půjde 

ze starobělského rozpočtu. „Není to 

nová myšlenka, snaha změnit kři-

žovatku v kruhový objezd pochází 

už z 90.let, byl to jeden z prvních ná-

padů, když se Stará Bělá stala samo-

statně hospodařícím obvodem. Chtěl 

bych poděkovat předešlému vedení 

za urputnost a trpělivost,“ připomíná 

starosta, který připouští, že si někte-

ří lidé budou na novinku zvykat ztěž-

ka. „Nikdy nejde uspokojit všechny,“ 

krčí rameny.

Křižovatka se v září změní v rondel

 Zřejmě nejdiskutovanějším mís-

tem rondelu zůstává napojení ulice 

Na Popí. Velké zemědělské stroje 

odtud nebudou moci odbočovat rov-

nou doprava, protože se tak zostra 

nevytočí. Budou muset obkroužit 

objezd dokola, a teprve pak se vydat 

po Mitrovické nahoru.

Jedna věc ale zůstane na svém místě: 

lípa, kolem níž se auta míjejí už dnes. 

„Akorát nebude uprostřed vnitřního 

ostrůvku. Bude trochu vyosena. 

Nejde to z technického hlediska 

jinak. A přesazovat ji opravdu nebu-

deme,“ uzavírá Mojmír Krejčíček.

 (joh)

Před domem Adolfa Šé přibude parkoviště vyhrazené pro zásobováníPřed domem Adolfa Šé přibude parkoviště vyhrazené pro zásobováníPřed domem Adolfa Šé přibude parkoviště vyhrazené pro zásobováníPřechody zůstanou dva, oba na Mitrovické. A posunou se blíž k rondeluPřechody zůstanou dva, oba na Mitrovické. A posunou se blíž k rondeluPřechody zůstanou dva, oba na Mitrovické. A posunou se blíž k rondelu

Typická lípa zůstane - bude součástí vnitřního ostrůvkuTypická lípa zůstane - bude součástí vnitřního ostrůvkuTypická lípa zůstane - bude součástí vnitřního ostrůvku
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Z jednání rady
a zastupitelstva

Rada městského obvodu Stará 
Bělá na svém 10. zasedání 
mimo jiné schválila:

• uzavření smlouvy o zřízení 

věcného břemene k pozemku par. 

č. 629/1 a 629/2 v k. ú. Stará Bělá 

mezi MOb Stará Bělá a panem 

Lukášem Procházkou, pro stavbu 

– Vodovodní přípojka pro p. č. 

1014/6 v k. ú. Stará Bělá

• uzavření dohody o vytvoření pra-

covních příležitostí v rámci veřej-

ně prospěšných prací a poskytnutí 

příspěvku, spolufinancovaného 

ze státního rozpočtu a Evrop-

ského sociálního fondu č. OTA-VF-

19/2015 na zřízení 5 pracovních 

míst na dobu určitou do 31. 5. 

2016

• žádost příspěvkové organizace 

Základní škola Ostrava - Stará 

Bělá, Junácká 700, IČO: 619 891 

69 o souhlas k přijetí věcného daru 

v hodnotě 5.400,--Kč od Školního 

sportovního klubu Ostrava

• prodloužení nájemní smlouvy 

na pronájem bytu č. 1 Junácká 

700, Ostrava mezi MOb Stará Bělá 

a panem Romanem Ješonkou 

na dobu určitou od 1. 8. 2015 

do 31. 7. 2016

Zastupitelstvo městského ob-
vodu Stará Bělá na svém 5. za-
sedání dne 8. 6. 2015 mimo 
jiné schválilo:

• poskytnutí neinvestiční dotace 
spolku Občanské sdružení Jany 
Doležílkové ve výši 7.000,-- Kč 
na pořádání koncertu Nová Bělá 
pod otevřeným nebem v roce 2015

• poskytnutí neinvestiční dotace 
Římskokatolické farnosti Stará 
Bělá na úhradu kulturního vystou-
pení v rámci pouťové zábavy v ro-
ce 2015 ve výši 5.000,-- Kč

• poskytnutí neinvestiční dotace 
Mgr. Andrei Matláškové, nar. 
1973, na účast na Mistrovství 
světa v interpretačním umění 

• hospodářský výsledek příspěv-
kové organizace Základní škola 
Ostrava -  Stará Bělá,  IČO: 
61989169,  za rok 2014

• účetní závěrku městského 
obvodu Stará Bělá za rok 2014

• zprávu o hospodaření statutár-
ního města Ostrava - městského 
obvodu Stará Bělá za rok 2014 - 
závěrečný účet

• II. změnu rozpočtu městského 
obvodu Stará Bělá na rok 2015

• stanovisko k záměru prodeje 
části pozemku par. č. 1008/4 - 
zahrada a části pozemku par. č. 
629/2 - ostatní plocha, v k. ú. Stará 
Bělá, obec Ostrava

• návrh na nabytí nemovité věci 
darováním, a to pozemku par. č. 
1021 v k. ú. Stará Bělá

• návrh na úpravu obecně závazné 
vyhlášky č. 7/2012 o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z ne-
movitostí

 Schválený rozpočet Rozpočtová opatření Upravený rozpočet Plnění k 31.12.2014

Třída 1 - Daňové příjmy 3 052 000 345 000 3 397 000 3 357 706,23

Třída 2 - Nedaňové příjmy 3 079 000 824 000 3 903 000 3 467 280,96

Třída 3 - Kapitálové příjmy 0 19 000 19 000 18 910,00

Třída 4 - Přijaté dotace 17 041 000 13 616 000 30 657 000 30 027 936,02

            - Konsolidační položky  480 000  480 000 35 897 455,50

Příjmy celkem 23 172 000 14 804 000 37 976 000 72 769 288,71

konsolidace - sociální fond -240 000 0 -240 000 -227 821,50

konsolidace -  rozpočtové účty -240 000 0 -240 000 -35 669 634,00

Příjmy po konsolidaci 22 692 000   37 496 000 36 871 833,21

Třída 5 - Běžné výdaje 19 072 000 6 106 000 25 178 000 22 219 996,03

            - Konsolidační položky 0 0 0 35 897 455,50

Třída 6 - Kapitálové výdaje 7 100 000 9 884 000 16 984 000 15 898 639,99

Výdaje celkem 26 172 000 15 990 000 42 162 000 74 016 091,52

konsolidace - sociální fond -240 000 0 -240 000 -190 085,30

konsolidace -  rozpočtové účty -240 000 0 -240 000 -35 707 370,20

Výdaje po konsolidaci 25 692 000   41 682 000 38 118 636,02

Saldo: Příjmy - Výdaje  k 31. 12. 2014    -1 246 802,81

Třída 8 - Financování  

položka 8901 - DPH RCH (odvod DPH za 12/2013)    -31 060,51

položka 8115 - použité prostředky minulých let    1 246 802,81

Stav finančních prostředků na bankovním účtě k 1. 1. 2014    4 243 354,19

Finanční vypořádání dotací za rok 2014    25 625,31

Sociální fond (PS - KS na bankovním účtě)    -7 321,58 

Stav peněžních prostředků na bankovních účtech ke dni 31. 12. 2014   2 983 794,60

Zastupitelstvo na svém 5. zasedání dne 8. 6. 2015 schválilo výsledek hospodaření městského obvodu Stará Bělá za rok 2014

 Princip e-aukce pro domácnosti je 

jednoduchý. Čím více domácností 

se podaří sdružit, tím větší objem 

poptávky je možné v e-aukci dodava-

telům nabídnout a ti pak o celý „ba-

lík“ energií soutěží v elektronické 

aukci.

 Dodavatelé jsou pak schopni dát 

a následně garantovat výrazně lepší 

ceny, než v případě individuálního 

nákupu. Této možnosti již využilo 

přes 26 tisíc domácností z celé ČR, 

kteří ušetřili více jak 270 mil Kč. 

 Více informací najdete na webu 

www.ecentre.cz

Zájemci se mohou dostavit na kon-

taktní místo: Obecní klub „U Gregár-

ka“ ve Staré Bělé.

Ve dnech:

Pondělí  3. 8. 2015 od 15 do 18 hod

Pondělí 10.8.2015 od 15 do 18 hod

Kontakt: 

Zbyněk Rýpar

eCENTRE

tel: 777 181 691

e-mail:

zbynek.rypar@partnerecentre.cz

 Ostravská společnost eCENTRE 

spolu s městským obvodem Stará Bě-

lá, pro Vás připravila novinku v ob-

lasti sdružených e-aukcí na elektřinu 

a zemní plyn.

 Chtějí – li občané ušetřit, mohou 

nyní využít tzv. EXPRES AUKCE 

a zajistit si dodávky energií za vysou-

těžené mimořádně nízké ceny, které 

byly dosaženy v červencové aukci 

2015. 

 Na kontaktním místě získáte po-

rovnání vašich stávajících cen s ce-

nami, které byly vysoutěženy v před-

chozí e-aukci. Bude-li se Vám dosa-

žená úspora líbit, můžete podepsat 

smlouvu s vítězným dodavatelem.

 Stačí s sebou přinést:

• kopii smlouvy se stávajícím  doda-

vatelem  (včetně všech dodatků) 

• kopii ročního vyúčtování spotřeby 

elektrické energie či zemního 

plynu. 

 Díky zapojení do sdružené e-auk-

ce, tak mohou občané ušetřit peníze 

v rodinných rozpočtech, bez rizika 

a obav. Součástí této služby je také 

100% administrativní servis. Účast 

v e-aukci je určena pro nové zájemce 

a není pro občany zpoplatněna. 

Občané Staré Bělé mohou opět

ušetřit za energie v e-aukci
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KOMINICTVÍ Radovan Polakovič IČ: 74447971

Nabízím Vám:

Pravidelnou kontrolu spalinových cest dle vyhlášky č. 91/2010 Sb. 

se zprávou o provedení kontroly 280 Kč (možno v sobotu i v neděli)

Čištění komínů a kouřovodů, vložkování a opravy komínů.

Nízké smluvní ceny!!

Tel: 605 379 799, e-mail: kominictviradovan@seznam.cz

Chceš se učit zpívat? 

Chceš se naučit vystupovat před publikem? 

Přihlas se a zkus to !!!  

Základní umělecká škola, pobočka Stará Bělá

nabízí žákům a studentům výuku 

SÓLOVÉHO ZPĚVU
od lidových písní po duchovní i populární hudbu 

Těšíme se na Tebe  

více informací: Hana Rašková, DiS., tel. 733 728 707, e-mail.: Hanulin.s@seznam.cz 
 

 Letošní 8.ročník koncertu Nová 

Bělá pod otevřeným nebem proběh-

ne v sobotu 29.8. Mimo Jany Doležíl-

kové vystoupí mladí talenti z našeho 

regionu. Přivítáme proskovického 

Tomáše Krpce, který je mnohým 

znám z ostravského divadla a novo-

běláci jej znají například i z advent-

ního koncertu z Nové Bělé, který 

s kolegou věnovali jako dárek obyva-

telům DPS Nová Bělá a samozřejmě 

všem návštěvníkům. Dále přivítáme 

vítězku televizní soutěže Talent-

mania 2010 Patricii Janečkovou. 

Tu si příznivci Koncertů pod otevře-

ným nebem pamatují z koncertu 

z téhož roku. Nebude chybět Maruš-

ka Korpasová s houslemi a klavírista 

Richard Pohl. Jsou rozjednáni i za-

hraniční hosté. Milým překvapením 

bude vystoupení řeckého dětského 

tanečního souboru Antigoni.

 Jako každý rok bude pamatováno 

na mlsné jazýčky a vyprahlá hrdla.

 Přijďte si poslechnout operu, ope-

retu i muzikál. Přijďte se potkat 

se známými, sousedy a kamarády.

Ludmila Doležílková

Nová Bělá

pod otevřeným

nebem 2015

V zářijovém Zpravodaji vaše letní okamžiky otiskneme
a autory těch nezajímavějších oceníme malou pozorností. 
Pište a posílejte do 15.srpna 2015 na náš mail: starobelsky.zpravodaj@gmail.com
Těšíme se!                                                                                                                            Vaše redakce

Vašima
očima

Co vás ve Staré Bělé zajímá, baví, těší?

Nebo trápí, rozčiluje, přivádí k šílenství?

Nač byste chtěli upozornit ostatní?

Napište nám

na starobelsky.zpravodaj@gmail.com (red)

STAROBĚLSKÉ LÉTO 2015

Zážitky, fotky, postřehy a stopy letošního léta -
zaznamenejte je do foťáků, telefonů, notesů či notebooků a podělte se o ně s dalšími Starobělany.
Ať už půjde o vzpomínky z cest, nebo události, které prožijete doma, ve Staré Bělé.
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 Mezi národní setkání jízdních poli-

cií se již tradičně uskuteční poslední 

srpnovou sobotu, která letos připadá 

na 29. srpna 2015, v zadní části Ko-

menského sadů, na ul. Hrušovské 

v Moravské Ostravě od 12.30. 

 Již po osmnácté se zástupci jízd-

ních policií z celé České republiky 

i ze zahraničí setkají v Ostravě, 

aby změřili své síly, předvedli spolu 

se svými čtyřnohými svěřenci doved-

nosti a umění obstát ve všech nároč-

ných situacích, kterým čelí při výko-

nu služby a vyměnili si navzájem cen-

né zkušenosti. Pro širokou veřejnost 

je tato akce jedinečnou příležitostí 

seznámit se blíže s prací strážníků 

a policistů, kteří vykonávají službu 

v sedlech koní. 

 Strážníci a policisté na koních 

se utkají ve třech disciplínách – par-

kúrovém skákání, zrcadlovém ská-

kání a hlavní disciplíně, tzv. policej-

ním parkúru. 

 Návštěvníci se také mohou těšit 

na bohatý doprovodný program, při-

praven je rovněž program pro děti. 

 Vstup na akci je bezplatný. 

Vladimíra Zychová
Městská policie Ostrava

Městská policie zve na

XVIII. mezinárodní setkání jízdních policií

Ostravské dvojice patří každoročně k favoritům soutěžíOstravské dvojice patří každoročně k favoritům soutěžíOstravské dvojice patří každoročně k favoritům soutěží

 Plevel na sousední parcele nemu-

síte tolerovat, máte právo se ohradit. 

Každý majitel má povinnost svůj po-

zemek udržovat, ukládá mu to zákon 

o rostlinolékařské péči. Jenže ne 

všichni nařízení dodržují.

 „Každoročně se nám na úřadě sej-

de několik stížností na majitele, kteří 

neplní povinnosti stanovené záko-

nem. Letos, jsme zatím dostali dvě 

stížnosti. Vloni taky dvě, ale předlo-

ni jich bylo jedenáct,“ vypočítává 

úřednice Šárka Chmelová ze staro-

bělského odboru financí a správy 

majetku. „Většinou se jedná o ne-

obydlené parcely, které si lidé koupí 

s tím, že na nich jednou budou sta-

vět. A místo zarůstá.“

 Úřad postupuje následovně: maji-

teli parcely pošle dopis, ve kterém ho 

upozorní na zaplevelený pozemek. 

„Když se tráva neposeče a vyzraje, 

semena se větrem roznesou. Takže 

soused, který o svůj trávník dbá, má 

místo toho zahradu s plevelem,“ 

vysvětluje Chmelová.

Starejte se o pozemek,

je to vaše povinnost,

nabádá úřednice

 Zatím se nestalo, že by majitel sta-

robělského pozemku po upozornění 

úřadu trávu nepokosil. „Majitelé 

na dopisy vždy zareagovali. Ale něk-

terým to musíme připomínat každý 

rok a to je nemilé,“ říká úřednice.

 Kdyby adresát výzvu skutečně 

ignoroval, říkal by si o pokutu. „Fy-

zická osoba může za takový přestu-

pek zaplatit až 30 tisíc korun. U práv-

nické osoby by šlo o správní delikt 

a pokuta by mohla dělat až půl mili-

onu,“ upozorňuje Šárka Chmelová.

 Jak dodává, jde především o vzá-

jemný respekt a dobré sousedské 

vztahy. Řešit věc přes úřad považuje 

za nejzazší řešení: „I občanský zá-

koník říká, že se mají lidé nejprve 

pokusit o smír, teprve pak mají jít 

na úřad. Jde především o lidskost, 

majitelé pozemků by měli alespoň 

dvakrát za rok pozemek posekat,“ 

vyzývá úřednice.                        (joh)
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 Na začátku byl nápad několika lidí 
vybudovat na břehu řeky Odry malou 
základnu, která by sloužila cyklis-
tům, bruslařům, ale i všem milov-
níkům krásné přírody. Záměr byl, 
aby to nebylo nic mohutného, co by 
nezapadalo do přírody, ale zároveň 
poskytlo nějaké zázemí pro sportov-
ní aktivity a odpočinek občanů.

 Městský obvod Stará Bělá, na je-
hož katastru se tato lokalita nachází, 
tuto myšlenku podporoval. Nechal 
zhotovit altánek a kolem něho insta-
lovat dřevěné stoly a lavice. Okolní 
travnaté porosty, které byly zarostlé 
trním a kopřivami, postupně upravo-
val, až z nich vznikla hezká travnatá 
plocha, která sloužila návštěvníkům 
k odpočinku a relaxaci.

 Tak vznikla tzv. cyklistická odpo-
čívka. V létě roku 2006 byla slav-
nostně otevřena za účasti starostů 
Staré Bělé, Polanky nad Odrou, 
Proskovic, Krmelína a také zástupce 
CHKO Poodří, který zajistil sazenici 

Smutný příběh cyklistické odpočívky „U Honculy“

dubu, jenž byl při této příležitosti 
slavnostně zasazen. Otevření byl 
také přítomen zástupce Nadace 
Partnerství, která tuto akci finančně 
podpořila. Místo se stalo velmi 
populární a stále více vyhledávané 
cyklisty, bruslaři ale i lidmi, kteří si 
zde přišli jen tak posedět v přírodě 
s výhledem na hladinu řeky nebo 
okolní louky.

 Po nějaké době se na městský ob-
vod Stará Bělá přihlásil pan Martin 
Sebera s návrhem, že by rád pro náv-
štěvníky tohoto místa instaloval kio-
sek, kde by nabízel základní občer-
stvení. Bylo dohodnuto, že to nebude 
pevná stavba a že zajistí, aby okolí 
nebylo znečisťováno odpadky. Byl in-
stalován dřevěný kiosek, WC, nádo-
by na odpadky a vše začalo fungovat 
ke spokojenosti všech. Městský 
obvod se pravidelně staral o okolní 
travnaté plochy. Vypadalo to, že toto 
krásné přírodní zákoutí bude dlouho 
sloužit všem.

 Po nějaké době, jak už to v naší 

společnosti bývá, začaly docházet 

na úřady stížnosti, které tyto aktivity 

kritizovaly a hledaly se cesty jak 

tomu zabránit. O pozemky se začali 

zajímat lidé, kteří měli své vlastní 

zájmy a hledali cesty, jak  se k nim 

dostat. Provozovatel kiosku tento 

tlak časem nevydržel a své aktivity, 

ač nerad, ukončil. Časem byly měst-

ské pozemky prodány lidem, kteří 

o ně usilovali.

 Od tohoto okamžiku se začíná na-
plňovat černý scénář této oblíbené 
cyklistické odpočívky. Travnaté plo-
chy opět začínají zarůstat trním a ko-
přivami, dřevěné posezení je zdevas-
tované a odpadky se povalují po širo-
kém okolí. Prostě vyšší zájmy zvítě-
zily.                             Ladislav Dlouhý

Co bude dál
 Pozemky patří spolku Odra, což je 
podle internetu vodácký spolek. Za-
stupitelstvo města schválilo směnu 
pozemků 29. 4.2015, smlouvu pode-
pisovalo město.

 Co se s místem stane, přesně ne-
víme. Podle některých zdrojů má 
na pozemcích vyrůst loděnice. Ale je 
to záplavová oblast, kde by se nemě-
lo stavět, lokalita nemá rozumné při-
pojení na inženýrské sítě. Takže 
uvidíme.

 Smutné na tom je, že Láďa Dlouhý 
se snažil udělat něco pro lidi, stálo to 
i nějaké peníze, takže jeho zklamání 
je na místě. Jeho koncepce posezení 
z přírodního materiálu na břehu řeky 
v těsné blízkosti CHKO je určitě při-
jatelnější, než zděná stavba. A mys-
lím si, že praví vodáci ani loděnici 
nepotřebují (sám mám sjeté mnohé 
řeky u nás a na Slovensku a vím, 
že vodáci si na nějaký komfort nepo-
trpí – pokud do vodáctví nepronikne 
bussines). I bez ní mohou meandry 
Odry sjíždět. Spíš se domníváme, 
že půjde o komerční objekt (hospo-
du), kde loděnice bude jen zástěr-
kou. Ale to jsou jen spekulace.

 Díky původně obslužné komunika-
ci pro stavbu kanalizačního sběrače 
dnes na místo vede cyklistická stez-
ka, která díky dobrému povrchu je 
využívána i „inlajnisty“ a díky popu-
du Ládi, kdy na místě vyrostlo 
příjemné posezení, se místo stalo 
velice vyhledávaným. Proto je prav-
děpodobné, že si ho dnes někdo sna-
ží zabrat pro svůj komerční projekt. 
Podobných příkladů je v našem státě 
hodně a pochybuji, že by Honcula 
byla výjimkou.

Mojmír Krejčíček, starosta

U starobělských kontejnerů na tří-

děný odpad to velmi často vypadá ne-

utěšeně. Nepořádek, naštvaní sou-

sedé, kteří si stěžují, že tam odpad 

odkládají řidiči z projíždějících aut. 

Když je kontejner plný, nechají od-

Zátiší
padky ležet vedle. Jenže popeláři ta-

kové smetí nevyvezou. Kousek dál je 

sběrný dvůr. Otevřeno je v něm 

třikrát týdně.

 Co si o tom myslíte? Jak byste si-

tuaci vyřešili vy? Máte nějaký návrh?

Napište nám na e-mailovou adresu: 

starobelskyzpravodaj@gmail.com

 (red)

Vy se ptáte … ?

Starosta
odpovídá

…
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    Švýcarský sbor Molto cantabile

se představil ve Staré Bělé

písně a cappella (bez doprovodu hu-

debních nástrojů) a několikrát se také 

sbor přemístil v prostorách kostela, 

čímž umocnil celkový hudební záži-

tek.  V horkém červencovém podveče-

ru byl koncert v kostele osvěžením 

pro tělo i ducha a pro mnohé nevšed-

ním zážitkem. Na závěr jako poděko-

vání obecenstvu zazpíval sbor českou 

píseň od Antonína Dvořáka.

 Věřím, že si každý z přítomných 

80 návštěvníků koncertu odnesl do-

mů příjemný kulturní zážitek. Písně 

sboru Molto cantabile zněly večerem 

ještě z katolického domu jako podě-

kování hostitelům, kteří jim přichys-

tali pohoštění. V horkém večeru hos-

té rádi ochutnali místní starobělské 

pivo, které jim přišlo k chuti a vhod.

 Poděkování za přípravu a organi-

zaci koncertu patří Petru Kudělkovi 

s rodinou, mé ženě Terezce a dalším, 

kteří pekli, vařili nebo se jinak podí-

leli na přípravě, dále starobělské far-

nosti za poskytnuté prostory pro kon-

cert a zázemí a městskému obvodu 

Stará Bělá za finanční podporu kon-

certu.
Za organizátory

Michal Hořínek, Orel Stará Bělá

 Mladí zpěváci ze švýcarského 

Luzernu zazpívali 7. července 

starobělskému obecenstvu v kostele 

sv. Jana Nepomuckého. Zazněly 

písně starších i současných autorů, 

jako je například Francis Poulenc, 

György Ligeti, Veljo Tormis, Krzysz-

tof Penderecki, Javier Hagen a další. 

 V hodinu a půl dlouhém vystoupení 

zazpívalo 27 členů sboru všechny 
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mluví babičku na hlídání čtyřletého 

syna Dušánka a vyrazí do práce. To-

máš do kuchyně, Eliška za bar. „Pře-

vleču se do kuchařského a jdu vařit. 

Baví mě to, vařím rád. I doma,“ 

vypráví Tomáš.

 A když si chtějí ode všeho odpoči-

nout, sednou na kolo a naplánují ro-

dinný cyklovýlet. „Rádi jezdíme 

do Tater, a hlavně se snažíme pozná-

vat Česko. Byli jsme na jižní Moravě, 

letos jedeme Šumavu, v plánu je 

Krušnohorsko. Dušánkovi jsou čtyři, 

zatím ho vozíme my, na dlouhé cesty 

ještě nestačí,“ popisují manželé Ho-

ření. Čeho si ale stačili všimnout, 

že z jejich syna možná bude první 

zástupce rodu, kterého to potáhne 

i do koňského sedla: „Když je s námi 

na jízdárně, je buď ve stáji, nebo honí 

kočky,“ směje se máma Eliška.

Jana Bohušová 

Občerstvení a restaurace Jízdárna

areál JK Baník Ostrava, K Průplavu 

729/12, Stará Bělá

Prázdninová provozní doba

úterý-pátek: 11-19

sobota+neděle: 10-19

Otevřeno za pěkného počasí

 V létě je otevřený venkovní kiosek, 

v zimě se provoz přesouvá pod stře-

chu - do prvního patra, kde je restau-

race. Čepují se Svijany – další důvod, 

proč se sem ti, kdo už stánek znají, 

vracejí. „Máme světlé, tmavé, dělá-

me i řezané,“ doplňuje Eliška Hoře-

ní.

 Od pondělka do pátku má – stejně 

jako její muž Tomáš – civilní zaměst-

nání. Ona pracuje v pojišťovně u pře-

pážky, on má IT firmu. Občerstvení 

na jízdárně jejich domácnost neživí. 

„Spíš je to takový koníček,“ smějí se.

 Začal s ním Tomáš před patnácti 

lety. „1.července jsme oslavili pat-

náctiny, co jsme tady. Kdysi jsem měl 

stánek ve Staré Bělé na koupališti 

a kluk, který tam dělal, mi řekl, 

že jeho kamarádka provozuje zdejší 

hospodu a že to během závodů ne-

stíhá. Na Velkou cenu Ostravy v roce 

2000 jsem tady přijel s pojízdnou ma-

ringotkou, co jsem měl původně 

na Žermanicích. A už jsem tu s ní zů-

stal. Jen jsme jí odmontovali kola 

a napevno ji ukotvili,“ vzpomíná.

 Na běžný denní provoz občerstve-

ní mají usměvavou blondýnku Janu. 

Ale když se na zdejším kolbišti jedou 

závody a čeká se velká návštěva, do-

Po - Pá  letní čas    duben - září    11:30 - 18:00  So 9:00 - 12:00
Po - Pá  zimní čas  říjen - březen  10:00 - 16:30  So 9:00 - 12:00

za TJ Baník Ostrava. „Ale za cyklis-

tický oddíl. Jako starší dorostenec 

jsem i závodil,“ dopňuje s úsměvem.

 Hobbycyklistku rychle udělal 

i ze své ženy, o víkendech pravidelně 

sednou na kolo a vyrazí z horního 

konce Staré Bělé, kde bydlí, jen tak 

na otočku na pivo dolů na jízdárnu. 

Zkontrolovat, zda vše šlape. „Máme 

tady na jízdárně kamarády, takže 

rádi zaskočíme. Taky máme příjem-

nou obsluhu, dobré pivo, široký sor-

timent nealka včetně čepované limo-

nády. A domácí hovězí hamburgry, 

které dělá má žena,“ doporučuje To-

máš Hoření, proč má smysl o občer-

stvovací pauze u jeho stánku uvažo-

vat.

 A zůstat se dá i mnohem déle: 

„Už jsme tu organizovali oslavy 

narozenin, stužkovací večírek, opé-

kání selete i dvě svatby, jedna byla 

dokonce i s obřadem na zelené trávě 

a s obědem, a pak tady venku hrála 

kapela, tancovalo se, prostě poho-

da.“

Pivo řízné výhled uklidňující -Pivo řízné výhled uklidňující -
na kolbišti často trénují koně zdejšího jezdeckého klubuna kolbišti často trénují koně zdejšího jezdeckého klubu

Pivo řízné výhled uklidňující -
na kolbišti často trénují koně zdejšího jezdeckého klubu

Eliška a Tomáš Hoření zdejší restauraci provozujíEliška a Tomáš Hoření zdejší restauraci provozujíEliška a Tomáš Hoření zdejší restauraci provozují

Zátiší s koňmi a Svijany na čepu,

tím se kiosek liší od konkurence

 Ideální posilňovací zastávka 

pro pěší i cyklisty, to je občerstvení 

Jízdárna na dolním konci Staré Bělé. 

Jen objevit jej, když tam míříte prvně, 

je trochu jako hledání  pokladu - stá-

nek leží v zadní části jezdeckého 

klubu Baník Ostrava. Kdo to tu ne-

zná, snadno přehlédne. „Najdete nás 

až vzadu u kolbiště, ale stojí to za ná-

mahu, prostředí je tu moc pěkné,“ 

říkají Tomáš a Eliška Hoření - sta-

robělský manželský pár, který ven-

kovní stánek i restauraci v prvním 

patře provozuje.

 Výhled, který vám tu ke konzuma-

ci čepovaného piva či lima dopřejí, je 

romantika sama: louky vedoucí k Od-

ře a před nimi kolbiště, kde většinu 

času trénují koně. „Dotváří to hez-

kou kulisu, ale ke koním mám res-

pekt,“ přiznává Eliška Hoření.

 S koňmi to mají s manželem po-

dobně: v sedle už seděli, ale jen pro-

to, aby věděli, jaký je to pocit. „Nemá 

to brzdy,“ říká s úsměvem Tomáš 

Hoření, který za mlada taky jezdil 
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• Servis vozů všech značek

• Opravy a výměny mechanických součástí

• Likvidace pojistných událostí

• Laserová geometrie 

• Pneuservis

• Autoskla, výměna čelního skla z povinného ručení zdarma

• Příprava a provedení STK

• Výměny olejů a filtrů včetně automatických převodovek

• Servisní a garanční prohlídky

• Servis klimatizace

• Prodej a montáž Defend Lock zabezpečovacího systému

• Náhradní díly

• Diagnostika

• Karosářské a lakýrnické práce

Mitrovická 315, Ostrava-Stará Bělá (vjezd z ul. Ječmínkova)

tel.: 739 330 112  • vavra.jakub@seznam.cz

www.autoservisvavra.cz 

Dokončení z titulní strany

 Po čase se o nápadu zmínila před 

albrechtickým amatérským řezbá-

řem Petrem Glatzem, když se setkali 

na zahájení turistické sezóny při jed-

nom z výletů do Beskyd. „Jeho bratr 

si tam koupil pozemek, na kterém 

postavil chatu a Petr mu ji celou 

vyzdobil. Byli jsme si to prohlédnout. 

Zjistila jsem, že takové vitrínky taky 

dělá. Jedna visela blízko chaty. Tak 

jsem se zeptala, zda bych si u něj 

mohla nechat jednu vyrobit,“ líčí 

Marie Knápková. „Po nějaké době mi 

zničehonic zavolal, že už ji má skoro 

hotovou, zda tam chci nějaký nápis. 

A že si mám přijet. Byl to pro mě šok, 

myslela jsem, že vyrobil něco malin-

kého – a ona to byla taková nádhera!“

 S úžasem vzpomíná, že řezbář 

nechtěl nic za práci, jen tři stokoruny 

za materiál. A začátkem roku 2014 

si vezla dřevěnou vitrínku s panen-

kou Marií i malým Ježíškem domů, 

do řadovky na okraji Výškovic. „Za-

tím jsme ji měli doma v pokoji, nevě-

děla jsem, kam ji přesně umístit. 

Letos na jaře jsme malovali a manžel 

vitrínku odnesl do sklepa,“ popisuje 

moment, kdy se definitivně rozhodla, 

že je potřeba okamžitě jednat – najít 

vhodné místo.

 O radu poprosila proskovického 

kamaráda Karla Sýkoru. Pomohl vy-

tipovat dvě lokality v katastru Staré 

Bělé. „Starou Bělou znám dobře, 

synové tady hráli fotbal, s manželem 

sem hodně jezdíme na kole. Karel mi 

dal dva tipy a já si z nich vybrala stu-

dánku na Sovinci. Je to místo, kam 

jsme loni jeli se synem a vnučkou 

Terezkou na první delší výlet na kole, 

poprvé spolu,“ vypráví.

 Dál nechala věci být, až si počát-

kem letošního května vyjeli s manže-

lem na kolo a ona se během cesty jen 

tak zeptala, kdy vitrínku umístí. 

„Už tam visí,“ překvapil ji manžel 

Svatyně pod větvemi:

ochranná zóna i místo k meditaci

Vladimír. „Na zpáteční cestě jsme se 

u ní zastavili. Krásné!“ popisuje prv-

ní dojmy autorka nápadu.

 Zarámovaný obrázek na stromě 

má v jejím případě dvojí symboliku: 

jako praktikující katolička tím vzda-

la hold hodnotám, které vyznává. 

A na obrázku je její jmenovkyně Ma-

rie. „Považuji ji za mou patronku. 

Víra se prolíná mým životem. A já tím 

chci poděkovat za všechny dary, 

které člověk dostává. Někteří staví 

velké kostely, mým přáním bylo 

alespoň umístit malou kapličku v le-

se, tak jako kdysi hospodáři na svých 

pozemcích umísťovali kříže a kaplič-

ky, aby se lidé u nich zastavili a po-

modlili se,“ popisuje Marie Knáp-

ková.

 A přidává příběh, který má pro ni 

výjimečný náboj. Odehrál se v den, 

kdy jí manžel prozradil, že už její 

vitrínka visí na dohodnutém místě. 

„Vždycky jsem si přála, abychom si 

udělali společný výlet s rodinou na-

šeho syna Mirka. Nikdy se to nestalo. 

Ten den jsme si s manželem vyrazili 

na pstruží farmu do Bělé na Hlučín-

sku. Když jsme dojeli na místo, 

najednou zírám, jde k nám vnučka 

s vnoučkem, syn a snacha, její sestra 

a taťka. Udělali si tam také výlet. 

Taková náhoda neskutečná! Měla 

jsem radost, nádherné a nečekané 

setkání s dětmi, někdo by to opravdu 

považoval za zázrak,“ říká.

 Ráda by, aby místo s její kapličkou 

lidem pomáhalo, chránilo. „Je to 

u cesty - ať chrání projíždějící auta 

i motorky. A je to taky místo k zasta-

vení, zamyšlení. Kdyby se povedlo 

dát na dva špalky lavičku přímo 

pod strom nebo v blízkém okolí, 

vznikla by tu malá svatyně chráněná 

větvemi. Kdokoli by si tu mohl sed-

nout a přemýšlet,“ zve k zastavení 

Marie Knápková.

Jana Bohušová

Vyřezávaná vitrínka visí na jednom ze stromů u studánky Na SovinciVyřezávaná vitrínka visí na jednom ze stromů u studánky Na SovinciVyřezávaná vitrínka visí na jednom ze stromů u studánky Na Sovinci

Dvě jmenovkyně - Panna Marie a Marie KnápkováDvě jmenovkyně - Panna Marie a Marie KnápkováDvě jmenovkyně - Panna Marie a Marie Knápková
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Turnaje o pohár Sokola Stará BěláV ASPV se pořád něco děje

Medvědí stezka
 Není to hon na medvědy, jak by se 

mohlo dle názvu zdát, ale orientační 

branný závod, kde se plní různé 

úkoly ze znalostí přírody a kultury, 

orientace v terénu dle azimutu a ma-

py, vázání uzlů, základů poskytnutí 

první pomoci a dalších.

 V úterý 19. května proběhlo 

v Palesku okresní kolo Medvědí 

stezky za účasti 21 dívek a chlapců 

v 10 hlídkách. Ty vybíhaly na trať 

dlouhou asi 1,5 km v 3 min interva-

lech a čekalo je 7 stanovišť. Rychlost 

nebyla nejdůležitější, protože i zna-

losti sehrály v konečném pořadí vel-

kou roli. Za každou špatnou odpověď 

byly totiž přiděleny trestné minuty 

a ty se přičítaly k celkovému času. 

 Do krajského kola, které se konalo 

v neděli 24. května ve Slavkově 

u Opavy, postoupilo 12 žaček a žáků. 

Běželo se v krásném prostředí za po-

měrně špatného počasí. A jak to do-

padlo? V silné konkurenci si naše 

hlídky nevedly vůbec špatně!

Kategorie mladších žaček  

Tereza Žáková + Adéla Žáková 

3.místo

Kategorie mladších žáků  

Lukáš Branich + Hynek Skypal (NJ) 

3.místo

Dále nás reprezentovali: 

Kategorie mladších žaček 

Anna Gavlasová + Kristýna Matějová

Adéla Gavlasová + Anna Šubertová

Kategorie starších žáků  

Martin Košář + Nikolas Duchovný

dorostenci   

Vít Ševčík + Petr Holáň

Jakub Flashka + Viktor Hlavenka

 Všem k výborným výsledkům bla-

hopřeji. Bylo vidět, že zúročili své 

zkušenosti z loňského ročníku, a ti, 

kteří se zúčastnili poprvé, prokázali 

velkou bojovnost a získali první zku-

šenosti. Bohužel však do celorepubli-

kového finále postupovaly pouze 

první dvě hlídky z každé kategorie. 

Tak snad příště.

 Děkuji i jejich cvičitelům za přípra-

vu v hodinách cvičení, zvláště pak 

L. Duroňové, V. Mončkovi, J. Šmehlí-

kovi a R.Kokešovi, kteří dovedli své 

svěřence až do krajského kola.

Výšlap na K1
 Naši cvičitelé si pro své žačky 

a žáky vymýšlejí pořád nějaké nové 

aktivity. A tak vznikla i myšlenka 

pokořit K1 (v překladu Krmelínský 

kopec), zahrát si v tělocvičně pár her, 

vyzkoušet něco nového venku na za-

hradě, u táboráku si opéct párek 

a přenocovat v tělocvičně. Celá akce 

byla pojata jako závěrečné cvičení 

Dáváme 1*, hodnotí holky sokolskou akci
 Čtyřiadvacet hodin plných zážit-ků, 

to byl výšlap na K1 spojený se spou-

stou her a nocováním v sokolovně – 

akce pro malé starobělské sokolky. 

Holky si to užily a své dojmy shrnuly 

v závěrečném hodnocení.            (joh)

 Šli jsme na Krmelínský kopec. 

Bylo to super. Nahoře na kopci jsme 

měli přestávku. A to nejlepší – dolů 

z kopce jsme dostali zmrzlinu. Pak 

byly soutěže venku. A potom jsme šli 

na noční pochod. A pak hup do spa-

cáků. Anička

 Procházka se mi líbila. Šli jsme 

kolem koníčků, kteří se mi líbili. 

Pak jsme šli na zmrzlinu, která mi 

chutnala. Potom mi mamka koupila 

džus. Dávám 1*. Adélka

 Bavilo nás to na kopci. Pak nás ba-

vilo jít z kopce dolů, kde jsme dostali 

zmrzlinu. Pak nás bavilo dostat kšilt. 

Sokol je nejlepší. Lucka

 Líbila se mi túra na Krmelínksý ko-

pec a cesta zpátky lesem. A líbilo se 

mi spaní ve spacáku, že jsme spali 

v tělocvničně. Laura

V sokole mě to moc baví. Nejenom 

se tam cvičí, také se tam hrají různé 

hry a pořádají super soutěže. Paní cvi-

čitelky nejsou moc přísné (vůbec ☺). 

Na konci se dostávají pěkné dárky. 
Sára

 Líbil se mi noční běh. Líbil se mi 

pochod na Krmelínský kopec. Líbilo 

se mi spaní ve spacáku. Emma

 Poklidná, nádherná procházka 

na K1. Nakonec jsme šli na zmrzlinu 

a potom jsme dostali kšilty. Terka, 

Adélka, Barča

 Cesta na K1 byla nádherná. Bylo to 

super, šli jsme na zmrzlinu. A večer 

jsme šli na strašidelnou cestu, bylo 

to dobré. Líbilo se mi to!!! Dávám 1*. 
Aňa

a rozloučení před prázdninami. Děti 

dostaly za úkol si přinést v baťůžku 

spacák a plyšáka na spaní, ať jim ne-

ní smutno. Pro některé to sice byla 

premiéra, ale někteří „zkušenější“ 

už věděli, do čeho jdou, a tak se nebá-

li.

 V sobotu 6. června se u tělocvičny 

brzy ráno sešli cvičitelé a pro děti 

nachystali vše potřebné ke zdárné-

mu průběhu sportovního víkendu. 

Posléze přicházely i děti v doprovo-

du svých rodičů nebo sourozenců. 

 Po společném přivítání a udělení 

pár rad se všech 33 dětí spolu s do-

spělými vydalo na cestu směr Krme-

lín. Počasí bylo jako malované a oblo-

ha bez mráčků. Během cesty se děti 

naučily pár bojových pokřiků, a aby 

pochod lépe ubíhal, bavily se pozná-

váním květin a stromů. K1 zdolali 

i přes vedro úplně všichni a za odmě-

nu se mohli osvěžit v cukrárně zmrz-

linou.
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 Po příchodu zpět si nejdříve opek-

ly párek a posilnily se. Poté následo-

val program v tělocvičně, kde se roz-

dělily do dvou družstev a zasoutěžily 

si v různých disciplínách. A výsle-

dek? Jak jinak než remíza. Po ukon-

čení soutěží měly „volnou“ zábavu, 

kde si mohly vyzkoušet různé atrak-

ce a nové hry – minigolf, zahradní 

mikádo, jízdu na šlapadlech, chůzi 

na lyžích a chůdách, střelbu z lasero-

vé vzduchovky a nechyběla ani tolik 

oblíbená trampolína. Kdo měl chuť, 

mohl se osvěžit pod zahradní spr-

chou.

 Odpoledne uběhlo díky hrám 

rychle, sluníčko pomalu zacházelo 

za obzor a děti ještě netušily, že jejich 

velcí parťáci mají pro ně překvapení - 

noční bojovou hru v lese.

 Děti dostaly za úkol připravit si 

žíněnky a spacáky na spaní a jít 

na večeři. Pak byl nástup a oznámení 

bojovky, což přivítaly s pokřikem. 

Však kdy jindy se jim podaří nebýt 

večer v posteli a naopak jít večer 

do lesa! Vše jim bylo vysvětleno 

a poté jsme se vydali na věc. Byli jak 

broučci, každý v ruce baterku a vzhů-

ru za dobrodružstvím. V lese proká-

zaly svou nebojácnost a odvahu 

a poté se unavené, ale přesto šťastné 

vrátily zpět do tělocvičny, aby po ná-

sledné očistě zalezly do spacáku 

Projížďka na koni i s hasiči -

sportovní sobota se povedla

 Dne 13.6.2015 Jezdecký klub Ba-

ník Ostrava pořádal v rámci celore-

publikové akce Sportuj s námi spor-

tovní dopoledne s řadou dovednost-

ních prvků určených především 

dětem, ale přístupným všem od 0 

do 100 let.

a po přání dobré noci se oddaly slad-

kým snům. Až jsme se divili, s jakou 

rychlostí usnuly. 

 Ráno po probuzení si sbalily věci, 

posnídaly a naučeným bojovým po-

křikem rozloučily. Ještě dostaly ma-

lou odměnu, počkaly na své rodiče 

a hurá domů. My, cvičitelé, jsme si 

mohli „oddechnout“, že vše proběhlo 

úspěšně a bez mráčků. Z reakcí dětí 

i jejich rodičů je vidět, že akce se líbi-

la. A těm, kterým to letos nevyšlo, 

můžu slíbit, že se bude příští rok opa-

kovat a o nic nepřijdete.

 Víkend se dá prožít různě. Buď le-

nošit u televize, nebo vyrazit do pří-

rody. My jsme zkusili tu druhou va-

riantu a povedlo se. 

 Poděkování patří všem těm, kteří 

akci připravili, a odměnou za jejich 

čas a námahu jsou slova díků všech 

zúčastněných. 

za ASPV Svatava Zezulková

Fotky nejen z této akce, ale i ze všech 

ostatních, naleznete na stránkách: 

sokol-stara-bela.rajce.idnes.cz

 Děti házely na plechovky, skákaly 

v pytli, jezdily na koni a mohly se 

zúčastnit turistického okruhu dle vě-

ku a sil účastníků. Největší atrakcí 

během horkého dne ovšem byla spo-

lupráce se sborem dobrovolných ha-

sičů Staré Bělé.
Karla Hudečková
JK Baník Ostrava

Za dětmi přijeli i starobělští hasiči - a osvěžení přišlo vhodZa dětmi přijeli i starobělští hasiči - a osvěžení přišlo vhodZa dětmi přijeli i starobělští hasiči - a osvěžení přišlo vhod

Kdo chtěl, mohl do sedlaKdo chtěl, mohl do sedlaKdo chtěl, mohl do sedla
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Vychází zdarma

11 x ročně.

Barevnější, útulnější –
Sokolovna je uvnitř proměněná

 Není to změna okázalá, ale nové je 

téměř vše: „Podlaha, linoleum, oblo-

žení na zdech i na futrech, obrázky 

na zdi, světla, garnýže, záclony, kryty 

na ventilátory, věšáky, pípa, pivní 

vedení, výčepní stůl, chladič, regály 

za výčepem, je nově vymalováno. 

Koupili jsme si novou lednici a do sa-

 Velká oprava interiéru stála 

bez DPH přes dvě stě tisíc korun. 

Podíleli se na ní TJ Sokol Stará Bělá 

a oba zdejší číšníci, kteří mají pros-

tor v nájmu. Sokolové navíc na místě 

odpracovali asi pět set brigádnic-

kých hodin. „Celé to vzniklo úplně 

náhodou: původně jsme chtěli opra-

vit prasklou kanalizaci, protože teklo 

 Coby štamgast zdejšího podniku 

se na pracích významně podílel, za-

pojili se i další. Každý přispěl tím, 

co umí: Petr Raška navrhl a vyrobil 

všechny dřevěné prvky - interiér je 

v třešni, Jiří Klega nabídl, že by na zdi 

mohly viset obrázky starobělské 

historie, a Jan Hula se postaral o to, 

že už zdi nejsou bílé jako dřív. „Teď to 

tu máme na žluto, konkrétně je to okr 

a banán,“ upřesňuje Žídek.

 Hosté už si proměny všimli – a líbí 

se. „Výsledek je pěkný, líbí se i nám, 

hospoda je teď útulnější. Do nového 

salonku už můžu klidně přivést i ro-

dinu a udělat tady oslavu, což se dřív 

nedalo,“ chválí Miroslav Žídek.

 A Tomáš Grygar za Sokoly dodává, 

že pokud jde o opravy, je v čem 

pokračovat. „Ještě by to chtělo nové 

topení. A v tělocvičně nová okna 

i strop, ať neutíká teplo. Taky elektři-

na už je stará,“ naznačuje, kde vidí 

možné pokračování stavebních 

úprav starobělské sokolovny. (joh)

Interiér Sokolovny se proměnilInteriér Sokolovny se proměnilInteriér Sokolovny se proměnil

Nový je i salonek, kde se v týdnu obědváNový je i salonek, kde se v týdnu obědváNový je i salonek, kde se v týdnu obědvá

Tomáš Grygar (uprostřed) se na opravě významně podílelTomáš Grygar (uprostřed) se na opravě významně podílelTomáš Grygar (uprostřed) se na opravě významně podílel

lonku nové ubrusy, příbory, talíře 

a kořenky. Tam jsou taky nové dveře 

a plastová okna,“ shrnuje proměnu 

starobělské restaurace Sokolovna 

jeden z jejích provozovatelů Miro-

slav Žídek.

do sklepa pod hospodou. A postupně 

jsme přidávali: že když už, tak sundá-

me obložení, světla, vymalujeme – 

a tohle je výsledek, kompletní pro-

měna,“ popisuje člen Sokola Tomáš 

Grygar.

Zdi nově zdobí obrázky ze starobělské historieZdi nově zdobí obrázky ze starobělské historieZdi nově zdobí obrázky ze starobělské historie
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